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ZASTUPITELSTVO OBCE

Vážení spoluobčané,
nejdříve bych se chtěl vyjádřit k probíhající covidové situaci. Žádám Vás, abyste co nejdůsledněji dodr-
žovali vládou nařízená opatření. Zatím mohu říci, s odkazem na hlášení, která nám chodí z krajské hygi-
enické stanice na obecní úřad, že se držíme docela dobře v přepočtu nakažených COVID-19 na 100 000 
obyvatel. Aktuální počty lidí v karanténě již nedostáváme, zřejmě nestíhají nebo tyto počty by nebyly 
objektivní. V poslední době i vy sami můžete počty nakažených sledovat na internetových stránkách. 
Prosím, tento článek píši v čase 30.10.2020, jak se bude situace s covidem v naší obci dál vyvíjet, bude 
záležet na každém z nás.
V této situaci bych chtěl poděkovat dvěma zapisovatelkám, nominovaným do volebních komisí, za jejich 
zodpovědný přístup. Pár hodin před nástupem do volebních místností mi oznámily, aniž by to dopředu 
věděly, že byly v kontaktu s pozitivně testovaným člověkem. Dále také děkuji náhradním zapisovatelkám 
a všem dalším, kteří mi tuto nastalou situaci pomohli řešit. Věřte, že jsme udělali vše pro to, abychom 
zajistili bezpečné prostředí ve všech volebních místnostech.
Znovu si Vás dovoluji upozornit na dodržování obecních vyhlášek, zvláště pak na dodržování zákazu 
parkování vozidel ve všech místních částech naší obce na zelených plochách veřejného prostranství. 

Josef Kudrle, starosta obce

Informace z 11. zasedání Zastupitelstva obce Dříteň konaného dne 25.09.2020 
v sále pohostinství Dříteň
Přítomni: dle prezenční listiny
Zapisovatelka: Bc. Eva Zimová
Ověřovatele zápisu: p. Petr Žák, p. Miroslav Lébl
ZO bere na vědomí usnesení přijaté na 10. zasedání ZO
ZO projednalo a schvaluje všemi hlasy doplnění programu
1. ZO projednalo prodej pozemku p.č. X v k.ú. Záblatí a schvaluje všemi přítomnými hlasy prodej ve výši  

36.000 Kč + administrativní náklady pro pí. A. K.
2. ZO projednalo prodej budovy bez č.p., která stojí na pozemku p.č. X v k.ú. Dříteň a schvaluje prodej doho-

dou majiteli zmiňovaného pozemku p. F. S., za cenu 357.000 Kč + administrativní náklady.1 hlas se zdržel  
14 hlasů pro.

3. ZO projednalo prodej pozemku p.č. X v k.ú. Záblatí o výměře 237 m 2 a schvaluje všemi přítomnými hlasy 
prodej pozemku pro pí. P. D. za cenu dohodou 35.550 Kč.

4. ZO projednalo prodej pozemku p.č. X v k.ú. Dříteň o výměře 59 m², pro pí. P. S. a p. T. S. za cenu 8.850 Kč 
+ administrativní náklady. Schváleno všemi přítomnými hlasy.

5. ZO projednalo koupi pozemku (lesa) p.č. X v k.ú. Dříteň dle LV č. X a schvaluje koupi od vlastníků pí. M.B., 
pí. I.C, pí. B.F., p. M.K. Ing. a p. M.K. za cenu 52.440 Kč. Schváleno všemi přítomnými hlasy.

6. ZO projednalo ,,Smlouvu o zřízení služebnosti“ se Správou údržby silnic Jihočeského kraje. Schváleno vše-

mi přítomnými hlasy.
7. ZO projednalo a schvaluje všemi přítomnými hlasy rozpočtové opatření č.11/2020 dle přílohy.
8. ZO projednalo a schvaluje nákup pozemku p.č. X o výměře 42 m² a pozemku p.č. X o výměře 5 m² v k.ú. 

Dříteň od p. J. J. za cenu dohodou 23.500 Kč. Schváleno 14 hlasy pro a 1 hlas se zdržel.
9. ZO projednalo a schvaluje všemi přítomnými hlasy prodej části pozemku p.č. X, v k.ú. Dříteň pro p. M. P.  

o výměře 337 m², dle geometrického plánu č. 877-33/2020 a znaleckého posudku č. 413-75/2020, za částku 
60.610 Kč.

10. ZO projednalo a schvaluje všemi přítomnými hlasy prodej pozemku p.č. X v k.ú. Chvalešovice o výměře  
162 m² za cenu dohodou 24.300 Kč pro pí. J.P.

11. ZO projednalo a schvaluje všemi přítomnými hlasy příjem dotace od Krajského úřadu na pořízení měřičů rych-

losti v částce 153.000 Kč a dotace od Krajského úřadu na volby do zastupitelstva kraje v částce 217.000 Kč.
12. ZO projednalo a schvaluje všemi přítomnými hlasy žádost o souhlas zřizovatele o technickém zhodnocování 

vypůjčeného majetku po dobu udržitelnosti projektu-výzvy č.68 pro Základní školu a Mateřskou školu Dříteň.
13. ZO projednalo a schvaluje všemi přítomnými hlasy dodatek č.7 ke smlouvě o výpůjčce pro Základní školu  

a Mateřskou školu Dříteň. Jedná se o doplnění této smlouvy o bod č. VII.

Interpelace: 
Bc. Lenka Švejdová – dotaz na stavební parcely lokalita ,,Panská pole“
Odpověď starosty obce: obec zatím žádné žádosti nepřijímá z důvodu neprojednání a neschválení podmínek 
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OBECNÍ ÚŘAD NA ZÁMKU
Vážení spoluobčané, na svém zasedání č.4 dne 
4.3.2019 zastupitelstvo obce přijalo rozhodnutí o vý-

stavbě veřejně prospěšné budovy – obecního úřadu 
- s možností požádat o dotaci v rámci revitalizace  
a rekonstrukce brownfieldu 117DO82 (bývalá sudár-
na a kovárna) v areálu dřítenského zámku. Tento 
projekt podpořilo svými hlasy 11 zastupitelů, 3 opo-

ziční zastupitelé byli proti, 1 zastupitel byl ze zase-

dání omluven.Toto rozhodnutí bylo jedním ze strate-

gických v rámci rozvoje naší obce. Přesně zapadá  
do dlouhodobého rozvojového plánu. Umožní nám 
oživit život na zámku, takže veškerá investice  
do dřítenského zámku se stává účelnou a smyslu-

plnou. Zároveň nám umožní v prostorách bývalé 
pošty vybudovat ordinaci pro praktického lékaře, 
v patře zdravotního střediska vedle zubního od-

dělení dětskou poradnu a ordinaci pro dětského 
lékaře. V prostorách bývalého obecního úřadu 
čtyři bytové jednotky. Věřím, že jste si nové pro-

story obecního úřadu při dřítenských slavnos-

tech nebo při návštěvě po 1. září se zájmem pro-

hlédli. Moc mě těší, že se nám podařilo zachránit 
nejvíce poničenou část zámku, která je vedená  
v seznamu kulturních památek, a to i přes všechny 
potíže při stavbě – nalezené nové sklepní prostory  
a s tím spojená nutnost přepočítat statiku stavby  
a z ní vyplývající úpravy stavby, sanaci sklepních 
prostor, nastalá covidová situace a další drobné po-

tíže dané rekonstrukcí staré budovy, nároky dotče-

ných úřadů atp. – se nám podařilo stavbu dokončit  
a profinancovat. Chtěl bych všem, kteří se na stav-

bě podíleli, co nejsrdečněji poděkovat. Uznání přišlo  

i od pracovníků památkového ústavu.
Chtěl bych také poděkovat Ministerstvu pro místní 
rozvoj, které se podílelo na financování tohoto pro-

jektu dotací v částce 10.912.210,- Kč, dále Jaderné 
elektrárně Temelín ze společnosti ČEZ za finanční 
podporu 1.500.000,- Kč, v neposlední řadě také Na-

daci ČEZ, která nás podpořila částkou 250.000,- Kč 
na vybavení kanceláří. Na dofinancování této akce 
a rekonstrukce prvního nádvoří byly použity finanční 
prostředky z rozpočtu obce.

Josef Kudrle, starosta obce
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prodeje těchto parcel, podmínky prodeje budou oznámeny až po vyřízení stavebního povolení na infrastrukturu 
a schválení formy prodeje parcel a to teprve v některém z následujících zastupitelstev

Mgr. Papan dotaz na nefungující rozhlas 
– rozhlasy budou řešeny hromadně po přestěhování centrály na nový obecní úřad p. Milan Smékal dotaz na po-

ničený chodník ve Dřítni - těchto chodníků je po našich místních částech více a samozřejmě, že budou postupně 
řešeny
p. František Hošek dotaz na prodloužení chodníku na Novou Ves 
- v rámci projektu rekonstrukce komunikace a stavby nového chodníku na Novou Ves je chodník realizován  
dle schváleného projektu, další výstavbu chodníku je možné řešit dalším stavebním projektem
- mezi Srachovicemi a Záblatím je černá skládka suti - bylo řešeno s firmou Diamo a je na soukromém pozemku
- další černá skládka v Malešicích - taktéž na soukromém pozemku

Schváleno všemi přítomnými hlasy ZO
Zapsala: Bc. Eva Zimová 
Schválili: Miroslav Lébl, Petr Žák

Obecní úřad  a nádvoří zámku před rekonstrukcí 
a obecní úřad a nádvoří zámku po rekonstrukci.

ZASTUPITELSTVO OBCE
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Poděkování
Jménem naší rodiny bychom chtěly poděkovat všem, kteří se rozloučili osobně, či malou vzpomín-
kou, s naším tatínkem, panem Pavlem Trčkou. I když na Dříteňsku již mnoho let nepůsobil, často 
velice rád a s láskou vzpomínal na čas prožitý se svými žáky a přáteli na Bílé Hůrce a ve Dřítni. 

O+Z+E Trčkovy

VII. DŘÍTEŇSKÉ  POUŤOVÉ SLAVNOSTI

Letošní již sedmé Dříteňské pouťové slavnosti se 
uskutečnily v neděli 19.7.2020. Slavnostní den za-

hájila tradiční jihočeská pouť. Po mši svaté v kostele 
Sv. Dismase se otevřely prostory zámku a s nimi i vý-

stava „Člověk a krajina kolem nás“. Odpoledne oko-

lo druhé hodiny započal kulturní program a posezení  
na zámku za doprovodu hudební produkce DJ Jiřího 
Vacka. Novinkou v pouťovém programu byly orien-

tální tanečnice „Tři grácie“, které pod vedením paní 
Klimešové předvedly krásné vystoupení. Již tradič-

ně vystoupily šikovné děti z tanečního kroužku ZŠ 
Dříteň. Nejen pro malé diváky, ale pro všechny vě-

kové kategorie vystoupil kouzelník, který svou šou 
pobavil všechny přihlížející.
Pouťové slavnosti nám uzavřela stejně jako minulý rok 
kapela Kocourovo Kartáč, která hrála do noty všem 
zúčastněným generacím. Programem nás provedla 
paní Dáša Vacková. Občerstvení zajistil pan Dvořák  
se svým týmem. Velké díky a uznání patří všem, kte-

ří se podíleli na organizování a zabezpečení vydaře-

ných VII. Dříteňských pouťových slavností.
Za OÚ Dříteň

Mgr. Markéta Švecová

DĚNÍ V OBCI
DĚTSKÉ HŘIŠĚ VE DŘÍTNI
O rekonstrukci dětského hřiště ve Dřítni pod bytovkami rozhodlo již minulé zastupitelstvo zhruba před tře-

mi lety. Byl zpracován projekt s cenou díla 650 tisíc Kč a podána žádost o dotaci. O získání dotace jsme  
se pokusili ještě dvakrát, nicméně nebylo nám přáno. Letos 9. března rada obce rozhodla o realizaci rekon-

strukce dětského hřiště z rozpočtu obce a to do výše 500.000,- Kč bez DPH.
V polovině letních prázdnin bylo hřiště přístupné veřejnosti.

EXKURZE V JETE

První srpnovou neděli se konala exkurze do střeženého prostoru 
JETE. Účastníci byli rozděleni do skupin a každá skupina si tak 
mohla prohlédnout střežený prostor JETE. Po celou dobu nás 
doprovázela paní průvodkyně se skvělým výkladem o JETE. 
Po skončení exkurze následoval v Týně nad Vltavou výborný 
oběd!

ZASTUPITELSTVO OBCE / UDÁLOSTI
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OSLAVENCI / MATEŘSKÁ ŠKOLA DŘÍTEŇ 

Vážení spoluobčané,
začal nový školní rok 2020/2021. Provoz mateřské 
školy je v plném proudu. Děti, které nastoupily 1. 9. 
poprvé do mateřské školy, mají pomalu adaptační 
období za sebou a slziček ubývá. Personální obsa-

zení zůstalo téměř stejné, kromě třídy Žabiček, kde 
místo Pavlíny Pundové nastoupila paní učitelka Ka-

teřina Hellerová po mateřské dovolené. Paní učitel-
ka „Pavlínka“ nám všem bude moc chybět, ale smut-
ní jsme byli, i když paní učitelka Kateřina Hellerová 
odcházela na mateřskou dovolenou. Nyní ji mezi se-

bou opět vítáme a těšíme se na spolupráci. 
Provoz v mateřské škole probíhá zatím bez větších 
omezení. Pouze při příchodu do budovy mateřské 
školy jsou nutné roušky a desinfekce rukou. Ta je 
umístěna u vstupu do budovy. Také dbáme na kaž-

dodenní desinfekci prostor mateřské školy. 

Plavecký výcvik
Hned první týden v září vyrazili první předškoláci na 
plavecký výcvik. Jezdí skupina 16 dětí. Stejný počet 
nejstarších předškolních dětí bude mít plavecký vý-

cvik v druhé polovině školního roku. 

Zájmové kroužky v MŠ
V mateřské škole budou probíhat dva zájmové krouž-

ky. Angličtina pro děti, pod vedením paní Mgr.Lysen-

ko- Chvílové, která je bývalou učitelkou angličtiny na 
druhém stupni, nyní na mateřské dovolené a má zku-

šenosti i s výukou angličtiny předškolních dětí. Dal-
ším zájmovým kroužkem pro děti zůstává Hudebně 
pohybový kroužek pod vedením zkušené lektorky 
Terezy Kadlecové, s kterou jsme spolupracovali již 
v minulém roce, a kroužek byl dětmi velmi oblíbený.

Divadelní představení
12. 9. k nám zavítal divadelní spolek LUK s pohád-

kou „O Palečkovi“, klasickou pohádku herci oživili 
humornými scénkami. Bavili jsme se všichni děti i 
dospělí. Děti našly v pohádce také spoustu pona-

učení a s radostí se do příběhu zapojovaly.

Závěr školního roku 2019/2020
I když nám závěr minulého školního roku ztížila ko-

ronavirová hygienická opatření, podařilo se nám re-

alizovat akci „Rozloučení s předškoláky“. Tentokrát 
jsme ji organizovali po třídách. I tak si „rozloučení“, 
doufáme, rodiče i děti užili. Program akce byl ve tří-
dách téměř totožný. Po krátkém společném vystou-

pení se předškoláci představili jednotlivě. A sami za 
sebe předvedli, co dělají nejraději. Viděli jsme skoky 
přes překážky, kotrmelce, rovnovážný pohyb na pe-

dálu, ale i slyšeli hru na piano, krásné básničky i pís-

ničky. Následovalo tradiční šerpování dětí paní ředi-
telkou Mgr. Blankou Vlasákovou, promítání a krátké 
občerstvení. Rozloučení s předškoláky se zúčastnila 
i budoucí učitelka prvňáčků paní Mgr. Kateřina Ruší-
nová. Budoucím prvňáčkům přinesla dárky, které si 
nemohli převzít při zápisu do základní školy z důvo-

du karantény. Rodiče absolvovali krátké vtipné sou-

těže s dětmi. Některé třídy pak zvolily zábavu uvnitř 
školky, jiné vyrazily užít si zahradu a opékaly vuřty. 

V mateřské škole proběhlo i fotografování, samozřej-
mě za respektování protiepidemiologických opatření. 

Je nám líto, že nemohly proběhnout akce jako „Ško-

la na ruby“, „Spaní v mateřské škole“, „Cesta za po-

kladem“ a další. Snad si to v letošním školním roce 
vynahradíme. 

Mgr. Romana Píchová

Narozeným v ŘÍJNU
Faktorová Božena
Čejková Marie
Holec Jiří
Koudelková Miroslava
Píchová Marie

Narozeným v LISTOPADU
Zelená Marie
Vacikarová Zdeňka
Hossnerová Marie

Narozeným v PROSINCI
Jozová Bohuslava
Moravcová Růžena
Joza Jan
Dvořák Karel
Hošková Anna

BLAHOPŘEJEME OSLAVENCŮM

Všem oslavencům přejeme vše nejlepší a hlavně hodně zdraví do dalších let!

Z rozhodnutí obecní rady budou členky Sboru pro občanské záležitosti navštěvovat pouze oslavence  
s kulatým výročím 70, 75, 80, 85 let a od 90 let všechny oslavence. 
Pokud si někdo nepřeje být zveřejněn, prosíme o včasné sdělení.

EXKURZE V JETE
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CO SE DĚLO VE ŠKOLE 
NA JAŘE A O PRÁZDNI-
NÁCH

Protože byly školy 11. 3. z naříze-

ní vlády ČR uzavřeny, pustili jsme 
se do prací, které byly napláno-

vané na prázdniny. Ve třídách na 
druhém stupni byla vyměněná 
podlahová krytina. Zároveň byly 
tyto třídy vymalovány. Nechali 
jsme opravit v 1. patře všechny 
dveře a s novým nástřikem jsou 
jako nové. Od 11. května se škola 
otevřela pro žáky 9. třídy, aby se 
mohli intenzivně připravovat na 
přijímací zkoušky na střední ško-

lu, a 25. 5. nastoupili do školy žáci 
prvního stupně. Proto některé 
práce byly přerušeny a pokračo-

valo se během července a srpna. 
O prázdninách samozřejmě pro-

běhly běžné opravy školních la-

vic, židlí a šatních skříněk. Žáky 6. 
třídy 1. září přivítaly ve třídě nové 
lavice a židle.
Před zahájením nového školního 
roku se musela škola připravit i 
na mimořádná hygienická opat-
ření dle doporučení MŠMT. S tím 
byly spojené nákupy kvalitní dez-

infekce, bezkontaktních teplomě-

rů, papírových ručníků, roušek, 
gumových rukavic. Bylo třeba 
vyřešit organizačně pravidelnou 
dezinfekci ve třídách, v odbor-
ných učebnách, na toaletách a ve 
společných prostorech školy ně-

kolikrát denně.
Protože se nedalo organizačně 
zvládnout vydávání obědů tak, 
aby se v jídelně setkaly maximál-
ně dvě třídy, rozhodla jsem jako 
ředitelka, že žáci budou v jídelně 

používat roušku, a zajistila jsem, 
aby se žáci nedotýkali například 
naběračky při nalévání polévky, či 
kohoutku při čepování pití z vár-
nic. Je k tomu učena služba z řad 
zaměstnanců školy.
Příprava na nový školní rok byla 
v tomto směru náročná, nicméně 
jsme se všichni těšili na žáky, ne-

boť s mnohými jsme se neviděli 
od 11. března.

Začátek nového školního roku
V úterý 1. září jsme zahájili nový 
školní rok 2020/2021. Tradiční 
zahájení se všemi žáky a s ce-

lým pedagogickým sborem před 
školou se z důvodů zvýšených 
hygienických opatření nemohlo 
uskutečnit. Ale s prvňáčky a je-

jich rodinnými příslušníky jsme 
se přivítali ve slavnostním duchu 
společně s panem starostou. Pro-

tože pršelo, slavnostní přivítání 
proběhlo ve školní jídelně. Pan 
starosta a paní ředitelka popřáli 
dětem, aby se jim ve škole líbilo, 
aby do školy chodily rády a za-

žily co nejvíce úspěchů. Každý 
prvňáček dostal upomínkový list 
a kytičku. A poté si své nové žáč-

ky odvedla do třídy paní učitelka 
Mgr. Kateřina Rušínová. Čekala 
je krásně vyzdobená třída včetně 
obra Olivera a jeho ostrova. Děti 
odcházely už první den s tím, že 
se naučily první 
písmenko: O. 
Od středy se roz-

jelo vyučování už 
podle rozvrhu. 
Pro pedagogy byl 
první týden ná-

ročnější i z toho 

důvodu, že po vyučování muse-

li absolvovat povinný kurz první 
pomoci a další den do podvečera 
seminář v rámci projektu Společ-

ného vzdělávání. 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA DŘÍTEŇ

Co nás čeká v novém školním roce
Podzimní měsíce budou velmi náročné pro žáky, je-

jich rodiče a samozřejmě i pro učitele.
Učitelé ještě v přípravném týdnu dostali důležitý 
úkol, aby napsali, jaké učivo bylo v období od zahá-

jení distančního vzdělávání realizováno v plné šíři, 
jaké učivo bylo realizováno v redukované podobě, 
jaké učivo se zcela přesouvá do nového školního 

roku, jaké učivo bude zcela vypuštěno. 
Pro učitele je velmi důležité zmapovat dosažený po-

krok u každého žáka a naplánovat výuku na doplně-

ní nezbytných znalostí a dovedností již na podzimní 
měsíce, aby další výuka nemusela být výrazněji po-

souvána a upravována v novém školním roce. Cílem 
by mělo být do maximálně možné míry narovnat roz-

díly v úrovni znalostí a dovedností žáků způsobené 
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Adaptační kurz
Začátek školního roku se vždy nese v duchu vítání 
nových žáků. V popředí jsou samozřejmě prvňáčci, 
kteří poprvé usedají do školních lavic. Nesmíme ale 
zapomínat ani na žáky šesté třídy. I pro ně se jedná 
o nový krok – přechod na druhý stupeň. Musejí se 
seznámit s novou třídní učitelkou a dalšími učiteli, 
s novými spolužáky z olešnické a temelínské ško-

ly i s pro ně novou formou výuky. A právě proto je 
na naší škole zvykem, že se šesťáci se svou třídní 
učitelkou vždy na začátku září vypraví na adaptační 
kurz. 
V letošním školním roce jsme se na adaptační kurz 

vydali hned druhý školní den a společně jsme strávili 
tři příjemné dny v malé obci Pístina nedaleko Strá-

že nad Nežárkou. Kurzu se zúčastnila téměř celá 
třída a myslím si, že jsme si ho společně opravdu 
užili. V průběhu pobytu nechyběly různé týmové a 
sportovní hry, poznávací aktivity, pěší výlet do Strá-

že nad Nežárkou nebo stezka odvahy. Všechny děti 
byly moc šikovné, do společných aktivit se zapojova-

ly s velkým zápalem. Doufám, že jim stejné nadšení 
vydrží i do školních povinností, které je čekají.

Mgr. Magdalena Broučková, třídní učitelka 6. třídy

ZÁKLADNÍ ŠKOLA DŘÍTEŇ 

distančním vzděláváním. Je třeba podpořit každého 
žáka a především se zaměřit na ty, jejichž vzdělá-

vání v době distanční výuky bylo komplikované, ať 
už s ohledem na podmínky, které tito žáci pro dis-

tanční vzdělávání měli, nebo zda se jej vůbec účast-
nili. Ano, byli i žáci, kteří se distančního vzdělávání 
účastnili minimálně, nebo vůbec ne. K tomu důležitá 
informace. V novelizaci školského zákona je kro-

mě jiných změn uzákoněna povinnost účastnit se 
distančního vzdělávání. Pokud se žák distančního 
vzdělávání nezúčastnil, je to stejné, jako kdyby ne-

chodil bez omluvy do školy.
Během distančního vzdělávání učitelé pracovali s IT 
technikou, proto v rámci možností budou učitelé im-

plementovat vyzkoušené prvky digitálního vzdělává-

ní do běžné výuky.
MŠMT uvolnilo mimořádné prostředky na nákup di-
gitálních učebních pomůcek a softwarové vybavení 
k zajištění vzdělávání distančním způsobem. Zá-

kladní škola obdrží 20 000 Kč ostatních neinvestič-

ních výdajů na jeden úvazek učitele.
Je důležité vědět, že školu má kompetenci uzavřít 
mimořádným opatřením KHS nebo plošným opatře-

ním Ministerstvo zdravotnictví. Pokud se vyskytne 
situace, že děti do školy chodit mohou, ale nemoc-

ní nebo v karanténě budou pedagogové a nebude 
možné zajistit výuku, pak má kompetenci uzavřít 
školu MŠMT. 
V souvislosti s mimořádnými opatřeními, kdy se do-

poručuje, aby se minimalizoval kontakt mezi žáky 

z více tříd, jsme přeorganizovali fungování školní 
družiny. Ve dvou odděleních jsou vždy žáci ze dvou 
tříd, v jednom pouze prvňáčkové. Týká se to družiny 
i ranní a odpolední od 15 do 16 hodin. Děti nespo-

jujeme.
Ze stejného důvodu jsem rozhodla, že zájmové 
kroužky se od října rozběhnou v omezené podobě, 
kdy v každém kroužku budou děti maximálně ze 
dvou tříd. Toto rozhodnutí platí v 1. pololetí. Bohužel 
nebude fungovat pěvecký sbor, neboť jej navštěvují 
žáci napříč všech ročníků. 
A jak je to s jinými aktivitami v průběhu školního 
roku? Adaptační, environmentální, branný a spor-
tovní kurz plánujeme uskutečnit, neboť se jedná 
vždy o jednu třídu. Adaptační kurz již proběhl, třídní 
učitelka Mgr. Magdalena Broučková vás o průběhu 
informuje v dalším příspěvku. Zrušila jsem s těžkým 
srdcem lyžařský kurz, neboť se jej účastní žáci ze 
všech tříd druhého stupně a ve frontě na vlek ne-

dokážeme žáky ochránit před kontakty s množstvím 
cizích lidí. 
Nebudou se konat kulturní a sportovní akce pro více 
než dvě třídy. 
Držme si všichni palce, ať tuto mimořádnou dobu 
zvládneme. Všichni si přejeme, aby byla škola v pro-

vozu a pedagogové mohli své žáky učit prezenčně. 
Všem nám přeji úspěšný nový školní rok.
                                                                                

Mgr. Blanka Vlasáková, ředitelka školy
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RŮZNÉ

Již tradiční soutěž v požárním sportu byla pořádaná 
v sobotu 15. srpna 2020 už jako 17. ročník o Putovní 
pohár skupiny ČEZ.
Pořadatele, kterým byli hasiči z SDH Malešice,  
neodradila stavební činnost v obci, která znemožnila 
přístup na hřiště, kde je soutěž tradičně pořádána. 
Soutěž byla tentokrát pořádána na návsi před hasič-

skou zbrojnicí. Soutěže se účastnilo sedm družstev 
mužů a tři družstva žen. Slabší účast byla daná situ-

ací okolo pandemie. Přesto to přítomné neodradilo 
a soutěž proběhla „v plné parádě“. Zejména soutěž 

žen byla velmi dramatická, všem družstvům žen 
se něco nepodařilo. Vítězství získaly ženy z SDH  
Hosín, které to pokazily nejméně, a to jako prvním, 
a tak ve vítězství už nedoufaly. V kategorii mužů vy-

hráli opět muži z SDH Pištín ve stylu: přijeli, viděli  
a zvítězili. Poděkování patří pořadatelům z SDH Ma-

lešice, časomíře z Mydlovar a také všem rozhodčím, 
kteří byli přísní ale spravedliví. Všichni se už těšíme 
na 18. ročník VC Malešice v roce 2021!

Pavel Lamoš, SDH Malešice

VC MALEŠICE V POŽÁRNÍM SPORTU 
O PUTOVNÍ POHÁR SKUPINY ČEZ.
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RŮZNÉ

ASISTENCE POMOC A PÉČE SLUNEČNICE, Z. Ú.

Vážení spoluobčané, příznivci a klienti naší asisten-

ce. V tomto příspěvku bych s vámi všemi ráda sdí-
lela úspěch naší paní ředitelky a také velkou radost 
nás všech zaměstnanců. 
Pro tento rok byla naše ředitelka vybrána a nomino-

vána jako Žena regionu. Dne 7. 9. se účastnila finále 
11. ročníku, když postoupila do užší nominace dese-

ti finalistek.  A i když nakonec zvítězila jiná úspěšná 
žena, přesto tuto úzkou nominaci a účast ve finále 
chápeme jako veliký úspěch. 
Paní Vodičková byla nominována za dlouholetou prá-

ci se seniory  v neziskovém sektoru, za snahu nabízet 
a hledat volnočasové aktivity pro seniory, mimo osob-

ní asistenci, které jsou zajištěny zdarma. Každý rok 
se organizace snaží získávat na tyto aktivity finance, 
kde se dá. Tuto nominaci vnímáme jako úspěch ce-

lého našeho týmu, kdy si někdo všiml, že se snažíme  
o smysluplnou činnost a často se své práci věnujeme 
ve svém volném čase. Zejména právě při různých 
volnočasových aktivitách, kdy s účastníky např. tvo-

říme velikonoční či vánoční výzdobu, podzimní vaz-

by, pečeme buchty. V loňském roce jsme sázeli jarní 
truhlíky nebo cvičili jógu. Při těchto aktivitách pů-

sobíme jako dobrovolnice a asistujeme potřebným 
účastníkům bez nároku na mzdu. Samozřejmostí je, 
že veškerý používaný materiál je rovněž k dispozici 
zdarma.
Když si někdo dal tu práci, aby nominaci vytvořil, asi 
má pocit, že svoji práci dělá paní Vodičková dobře. 
A když jí dělá dobře ona, pak to, doufáme, děláme 
dobře i my.
Kdo nominaci poslal, sice nevíme, ale i přesto dě-

kujeme. A věřte, že je to veliká energie, která nám 
všem kolegyním vlila do žil notnou dávku síly a nové 
chuti dál pokračovat v tom, co děláme. Práce v ne-

ziskovém sektoru je obecně stále finančně podhod-

nocena. Ale pro nás je důležitější, že naše práce je 
smysluplná a zajišťuje skutečnou reálnou pomoc 
potřebným lidem.
Přeji vám všem mnoho pozitivní energie a sil. 

Věra Jakimová, sociální pracovnice Slunečnice.
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Petice proti výstavbě jaderného úložiště v lokalitě Janoch (v katastru obcí Olešník, Temelín,  
Hluboká nad Vltavou a Dříteň) vznikla začátkem srpna. Ke konci měsíce srpna bylo celkem 3500 
podpisů na této petici, a proto jsme jí odeslali ministru průmyslu a obchodu Karlu Havlíčkovi. 
V petici se žádá o vyřazení lokality Janoch z míst pro hledání hlubinného úložiště. Petice probíhá 
stále a je možné ji podepsat např. Na OÚ Olešník, OÚ Zahájí, OÚ Dívčice a na OÚ v Dřítni.

Proč nechceme aby tu bylo úložiště?
1. Znamenalo by to pro nás další ekologickou zátěž, ta už tu bohužel je v podání MAPE Mydlovary, (sklád-

ka Býšov, rozšiřující se skládka Munice, kaliště u Zbudova a Dívčic), navíc se má ještě dostavovat 
Temelín...

2. SÚRAO poskytuje nejasné plány ohledně úložiště jaderného odpadu do budoucna. Nikde ve světě  
takové úložiště není, z čeho čerpají informace o bezpečnosti???

3. Zmizí další, už poslední kus zeleně, kterou tu máme. Areál, kde by mělo úložiště vzniknout, má mít  
26,5 hektaru, což je přibližně 26 fotbalových hřišť dohromady 

4. Mohli bychom přijít o jediné zdroje pitné vody, např. obyvatelé Nové Vsi jsou na svých studních,  
a tudíž na spodní vodě, závislí

5. Nevyřešená otázka kam s vytěženou horninou - jedná se o 2 mil. metrů krychlových výrubu.  
Kde vzniknou kopce s touto horninou?

6. Dále je tu stále nevhodné podloží - stavba úložiště by měla být v žule, zde je ovšem rula, pararula, jíl  
a místy břidlice

Více informací naleznete na Facebooku STOP JANOCH  
a dále na www.nechcemeuloziste.cz,  
www.platformaprotiulozisti.cz. 
Čten řům doporučujeme knihy: Lidé od Temelína, A po nás 
planina, Rybí krev (nyní i divadelní hra) a zhlédnutí filmu 
Cesta na nejbezpečnější místo země každého jednoduchým 
způsobem uvede do problematiky nakládání s jaderným 
odpadem.
O lokalitě Janoch Vás budeme informovat v následujících  
číslech zpravodaje.

Tým Stop Janoch 

STOP JANOCH!!! 
,,ODPOR PROTI JEDERNÉMU ÚLOŽIŠTI V LOKALITĚ JANOCH“

RŮZNÉ
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MALFEST – MALEŠICKÝ FESTIVAL HUDBY

Děkujeme všem, kteří se přišli podívat a podpořit konání malešického festivalu hudby, který se již tradičně 
konal v rámci 7. ročníku, a netradičně se konal před místní hasičárnou. 
I přes tyto omezené podmínky se akce opět vydařila. Především díky nadšeným účinkujícím, jako byli již 
tradičně Kryptoni, Fiesta Rock a také týnská A5ka. Nově jsme přivítali také dříteňáky z Final Judgement  
a Metalica Revival, která byla zlatým hřebem večera. 
Tímto bychom Vás rádi pozvali na další ročník, který se bude konat 21. 8. 2021 a kdy zazní taková zvuč-

ná jména, jako jsou PLEXIS nebo Seven. Krypton, a pro velký úspěch dříteňských počítáme opět také  
s Final Judgement. 
Ještě předtím, se ale jak doufáme, uvidíme na Bílé hůrce v rámci Novoročního pochodu 1. 1. 2021.  
Ten bude, již jako tradičně (2. ročník) doprovázen občerstvením a zakončen malým, ale velkolepým  
ohňostrojem. Stejně jako letos.

Děkujeme a všichni jste srdečně zváni.
Také děkujeme všem přispívajícím sponzorům, bez kterých by tyto akce nemohly být realizovány 
v takovém rozsahu a kvalitě. 

RŮZNÉ
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KONEC PRVNÍ REPUBLIKY
stále jsme ještě v pololetí roku 1938 a stále platí, 
že než se na stole ocitne v domácí peci upečený 
bochník chleba, musí se v rukou hospodáře, sel-
ky a čeledi vystřídat mnoho nástrojů, nářadí, ná-

dob, prostředků, vybavení a pomůcek. Od pluhu,  
přes vidle, kolečko na hnůj, kosu, pytle na obilí, 
dížku a stoličku, putýnku, trakař, nůši, pilu, seke-

ru, polínka, pytel mouky až k dosud prázdné díži  
a prázdným ošatkám. Ani v peci ještě nejiskří uhlíky 
ze spáleného dřeva.
Konec školního roku byl výnosem Ministerstva škol-
ství a národní osvěty stanoven na středu 22. června. 
Ve dříteňské obecné škole se týkal 71 dětí, z toho 
12 v pobočce v Nové Vsi. Ve škole na Bílé Hůrce  
to bylo ve třech třídách 116 dětí, z toho závěrečné – 
propouštěcí vysvědčení obdrželo 12 dětí – 4 chlapci, 
8 dívek.
Zatímco na venkově lidé v potu tváře pokračují v ka-

ždodenní práci, v Praze vrcholí dlouho připravovaný 
jubilejní X. všesokolský slet konaný v roce 20. vý-

ročí vzniku ČSR. Atmosféru a náladu ve společnosti 
přibližují dobové citace: Manifestace svobody, de-

mokracie a síly k obraně republiky – velkolepá slav-

nost celého národa a sokolské rodiny rozvětvené po 
Evropě i v Americe – demonstrace síly slovanské 
myšlenky.
Hlavním jevištěm byl Masarykův státní stadion  
na Strahově, ale doprovodný program se odehrával 
již v minulých měsících na mnoha místech i v Pra-

ze. Jmenujme alespoň – zimní sletové hry, štafetový 
běh, středoškolské hry, rozsáhlá sletová výstava ve 
všech pavilonech Průmyslového paláce na praž-

ském Výstavišti.

Hlavní sletové dny byly zahájeny v neděli 3. čer-
vence 1938 odpoledne. Byly vzdány pocty Miroslavu 
Tyršovi, Jindřichu Fügnerovi, T. G. Masarykovi, legi-
onářům a neznámému vojínovi. Na čestné tribuně 
zasedli představitelé státu a diplomatická reprezen-

tace 27 států. Ve 14.57 hod. zazněl dělový výstřel  
a bylo vypuštěno 300 holubů s mírovým poselstvím. 
Na ploše stadionu předvedly svá cvičení ženy a ná-

sledně jugoslávští sokolové. Denní program uzavíra-

lo cvičení mužů za doprovodu chorálu „Ktož sú boží 
bojovníci“, v jeho závěru 28 600 cvičenců skládalo 
přísahu republice: „V této velké chvíli vzpomíná-

me bratří, kteří vzdáleni domova mu přinášeli oběť  
za věčná práva a svobodu ve vřavě nenávistných 
bojů, aby v nich zvítězili. Stojíme pevně na jejich 
místech připraveni s novou silou za lepší příští své 
drahé vlasti bojovat. Stráž nás volá, bratři vztáhněte 
své paže, pevně obejmeme krásnou svoji zem. Lás-

ku k míru, klidu v srdci svého lidu zachováme sami 
proti všem.“
Tato skladba byla opakována i v dalších sletových 
dnech.Na pondělí 4. 7. byl připraven dopolední pro-

gram na Pražském hradě a odpoledne na stadionu 
vystoupili muži se svou skladbou „Přísaha republi-
ce“, následovalo cvičení žen a poté vystoupení žen 
z Francie.
Třetí den – úterý 5. 7. byl poznamenán deštěm, 
ale i tak se cvičilo podle programu. Skladba mužů, 
skladba žen, starší sokolové, 4544 žen ČOS cvičení 
s míči, rumunská reprezentace v krojích předvedla 
národní tanec s kosami, k sokolské tradici se přihlá-

silo i 90 reprezentantů z USA.
V závěru se předvedlo sokolské jezdectvo ve třista-

násobné symbióze jezdce a koně.

Václav Odradovec - STOLETÁ SE ROZPOMÍNÁ
- u příležitosti vzniku 

samostatného československého státu - 10. část

RŮZNÉ / HISTORIE

OZNÁMENÍ OBECNÍHO ÚŘADU DŘÍTEŇ

Obecní úřad oznamuje, že veškeré akce projektu Oranžového roku 2020 
podpořené generálním partnerem JE Temelín skupiny ČEZ, jsou z důvodu
nouzového stavu v souvislosti s epidemíí viru SARS CoV-2 do 31.12.2020 

ZRUŠENY!!! Týká se i rozsvícení vánočních stromů jak ve Dřítni  
tak i ve všech místních částech!

Děkujeme za pochopení!
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Závěrečný sletový den – středa 6. července. Do-

poledne od deváté hodiny procházel Prahou průvod 
trvající pět a půl hodiny. V šestistupech procházelo 
přes 73 tisíc účastníků, z toho ve třinácti skupinách 
7106 zahraničních. Statistici napočítali 1189 vlajek  
a praporů a 98 hudebních souborů. Průvod uza-

vírala početná sokolská ekipa – 806 mužů a žen  
na koních. Průvodu aplaudovala „celá Praha“.
Odpolední program na ploše stadionu od 15.30  
do 20.00 hod. začal hromadným defilé před vrch-

ním velitelem. Následovala vystoupení symbolizující 
spolupráci v rámci „Malé dohody“ – 256 Jugoslávců, 
286 Rumunů a 2950 čs. vojáků. Dynamickou exhibi-
ci a pohotovost předváděly motorizované jednotky, 
jezdci své cviky s koňmi, střelbu za jízdy, pěší voj-
sko cvičení se zbraní a boj zblízka. Ženisté ukázku 
stavby provizorních mostů a rumunští vojáci cvičení 
s puškou.
Mimořádný ohlas vyvolalo čs. letectvo v řadě varia-

cí, ale již úvodním přeletem 25 letek (230 letadel) – 
14 letek stíhacích, 7 letek lehkých bombardovacích 
a 4 těžkých bombardovacích.
Skupina npor. Františka Nováka (1902-1940) před-

vedla ukázky změny formací, synchronizovanou ak-

robacii a sám „král vzduchu“ předvedl na Avii B-122 
sestavu, při které „se tajil dech“.
V samotném závěru zněl pochod „Hoj vzhůru pestrý 
sokole!“ – do kroku defilujících jednotek - pozemní 
vojsko, dragouni, dělostřelci; byly snímány vlajky zú-

častněných států za zvuku hymny příslušného státu 
a zněly dělové salvy ze dvou palebných postavení 
na stadionu. Hymnu „Kde domov můj“ zpíval sbor 
čítající čtvrt milionu hlasů.

Sletová vystoupení přímo na strahovském stadio-

nu shlédlo celkem téměř dva a půl milionu diváků. 
Z hlavních sletových dnů vysílal reportáže Česko-

slovenský rozhlas.

Radostná a velmi napjatá atmosféra, smíšené po-

city. Politická atmosféra Evropy „by se dala krájet“.  
Pro Evropu je obtížné dopátrat se spravedlivého 
názoru – kde je právo a kde křivda ve sporu mezi 
sudetskými Němci a československou vládou. I přes 
prázdninové období je frekvence vnitřních politic-

kých a mezinárodních diplomatických jednání vy-

soká. Nálada garnitur Francie a Anglie se přiklání 
spíše k cestě ústupků ze strany Československa. 
Mnozí ale už ví, že to povede „jen“ ke stupňování 
radikálních požadavků německé strany.
Cílem „Malé dohody“ bylo udržet poměry ve střed-

ní Evropě dané pařížskou mírovou konferencí. Roz-

hodující úlohu v jejím rámci hrálo Československo, 
které se významně podílelo na vyzbrojování jugo-

slávské a rumunské armády. Od roku 1933 v jejím 
rámci působila „Stálá rada pro koordinaci zahranič-

ní politiky“ a „Hospodářská rada pro řízení ekono-

mické spolupráce“. Poslední zasedání „Stálé rady“  
se uskutečnilo v Rumunsku 21. srpna 1938.
Francie vybudovala Maginotovu linii – má obranný 
charakter, nemá protiletadlovou obranu. Německo 
mluví o míru, připravuje útok – buduje Siegfriedo-

vu linii, tisíce bunkrů s využitím přírodních pře-

kážek a s protileteckými stanovišti. Dokončuje síť 
dálnic. Československo buduje systém obranného 
hraničního opevnění, na který mělo být vynaloženo  
10 miliard Kč. Do září 1938 se stihlo prostavět 2,5 
miliardy. Mimořádné výdaje jsou obětí, která velmi 
snižuje životní úroveň. V období 1933-1938 náklady 
na obranu státu představovaly zhruba třetinu národ-

ního důchodu. Rostla inflace a rostl státní dluh. 
Malé shrnutí – podle dobového článku Huberta Rip-

ky (1895-1958), t. č. redaktora Lidových novin.
- ČSR má od roku 1926 garanční spojeneckou 
smlouvu s Francií a od roku 1935 s Ruskem.
- Sílí moc Německa a Italie
- Anglie a Francie vyvolávají dojem bezradnosti
- Slábne pochopení pro posilování vzájemných 
svazků

Historický exkurs: Slovo Sudety jako zeměpisný 
pojem je známé již od starověku, pravděpodobně 
keltského původu a v překladu může znamenat „les 
kanců“.

K řešení „sudetoněmecké otázky“ předkládala vláda 
a prezident Henleinovi postupně návrhy na řešení 
jeho požadavků z dubna 1938 na autonomii němec-

kého obyvatelstva.

• 13. května vláda schválila návrh národnostního 
statutu

• 27. 7. vláda publikuje novou verzi, tzv. druhý 
plán

• v srpnu jedná lord W. Runciman 18. 8. na Čer-
veném Hrádku s Henleinem, 19. 8. s premiérem 
Hodžou, 23. 8. s prezidentem Benešem vždy se 
snahou přimět čs. vládu k maximálním ústupkům 
vůči Henleinovi.

• 30. 8. předal Beneš vedení SdP „třetí plán“ – 
vytvoření pěti žup, ve kterých by fakticky byli  
u moci henleinovci.

• 1. září jedná Henlein v Berghofu s Hitlerem o dalším 
postupu. Z německé strany jsou pašovány zbraně 
a náboje. Jsou nacvičovány přepadávací útočné 
akce. Sudety se proměńují ve válečné předpolí. 

• 5. 9. čs. vláda přijala tzv. čtvrtý plán, který  
v podstatě již představoval akceptování henlei-
novských požadavků. Ve snaze vyhovět britsko-

-francouzskému tlaku měla být uznána i rovno-

právnost německého, maďarského, polského  
a rusínského jazyka s českým a slovenským.

• Návrh předal premiér ve středu 7. září, ale hen-
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leinovci jej odmítli, i když měli dostat pod správu 
celé pohraničí. Záminkou byli výtržnosti v Mo-

ravské Ostravě.

Pondělí 12. 9. večer, závěr sjezdu NSDAP v Norim-

berku, rozhlasový přenos poslouchají i Němci v Su-

detech a slyší Hitlera:
„…Československo je předurčeno k tomu, aby v pří-
padě války napadlo německá průmyslová města 
bombami…utrpení sudetských Němců je nevýslov-

né…Říše nestrpí jejich další utlačování…smířlivos-

tí se neusmíří tak nesmiřitelný nepřítel jako jsou 
Češi…utlačování tři a půl miliónů Němců v Česko-

slovensku musí skončit – to je můj požadavek!“
V Sudetech vzplály pochodně, zavířily bubínky, za-

zněly píšťaly a nad nepříčetně řvoucími a dupajícími 
masami zavlály prapory s hákovými kříži. Frenetický 
řev – Heil Hitler! - a zdvižené pravice.
Nocí zní: Milý vůdče osvoboď nás od Českosloven-

ska! Ein Volk, ein Reich, ein Führer! (Jeden lid, 
jedna Říše, jeden vůdce!). Fanatický dav naladěný 
proti Čechům, Židům a německým antifašistům bere 
rukojmí, a dopouští se násilí, týrání a dalších ohav-

ností.
V českém pohraničí od 12. září sudetoněmečtí na-

cisté těžce zranili 50 lidí a zavraždili 110 lidí, mezi 
nimi i české četníky a ženy. Už tady začala druhá 
světová válka.
Středa 14. září – vyhlášeno v jedenácti okresech 
stanné právo, nasazení armády a posílení Stráže 
obrany státu.

V této osudové atmosféře začal ve čtvrtek 1. září 
1938 další školní rok.
Ve školní budově na Bílé Hůrce byly zásluhou škol-
ní rady provedeny opravy a údržba. Výměna 6 oken 
za 1500 Kč, nátěr oken v 1. poschodí za 200 Kč, ob-

nova nátěru tabulí za 75 Kč, vybílení školní kuchyně, 
tříd a kabinetu za 425 Kč. Oprava střech kabinetu a 
školní budovy za 450 Kč.
 Za peníze získané za dětské divadelní představení 
(prosinec 1937) byl zakoupen rozhlasový přijímač.
 Do jednotlivých tříd zapsáno
- 1. třída – 27 dětí – řídící učitel František Vávrovský
- 2. třída – 36 dětí – učitelka Anna Šiková
- 3. třída – 43 dětí – učitel Václav Šika
104 dětí vyznává náboženství římskokatolické,  
2 děti církve československé.
Další vyučující: 
Anna Kováříková – dívčí ruční práce a nauka o do-

mácím hospodaření.
Josef Krbec, děkan a farář na Bílé Hůrce – nábožen-

ství římskokatolické.
Václav Dušek, vodňanský farář církve českosloven-

ské.
Učitelský sbor se usnesl věnovat dobrovolně 1 % ze 

svého služného do rozpočtu na obranu státu. Sou-

běžně – usnesením Zemské školní rady ze dne 27. 
7. 1938 bylo v rámci úsporných opatření sníženo či-
novné od 1. 8. 1938 o 35 %.
Plat učitele se skládal za služného (tarif), činovného 
(podle umístění školy a náročnosti okolností) a vý-

chovného (na vlastní děti). Po ukončení učitelského 
ústavu pobíral učitelský čekatel na obecné škole po 
tři roky plat 9760-12300 Kč ročně, podle umístění 
školy. Po získání definitivy, po třech letech byli uči-
telé řazeni do jedenácti platových stupňů s automa-

tickým postupem po třech letech. Služné na obec-

ných školách se pohybovalo od 9 000 do 27 600 Kč 
ročně. Činovné představovalo dalších 2640-4800 Kč 
ročně. Výchovné činilo 1800 Kč na každé nezaopat-
řené dítě ročně. Pro srovnání – měsíční plat dělníka 
cca 350 Kč měsíčně, nižšího úředníka 750-1500 Kč 
+ činovné, nižší armádní důstojník 850-1450 Kč + 
činovné. Z platu bylo ovšem nutno odečítat – daň, 
penzijní příspěvek, léčebný fond, případně další 
srážky. 
Příklady:
Učitelce Anně Kovaříkové bylo od 1. 1. 1939 zvýše-

no služné na 22 500 Kč – 9. stupeň. Její ryzí měsíční 
plat poté činil 1626,15 Kč. U Václava Šika 969 Kč,  
u Anny Šikové 930,30 Kč. 
Na škole ve Dřítni bylo zapsáno 72 dětí z toho  
v 1. třídě – 27, ve 2. třídě – 34 a na pobočce v Nové 
Vsi – 11. Z těchto 72 dětí je 37 chlapců a 35 dívek. 
Všichni národnosti československé. Náboženské 
vyznání: 67 římskokatolické, 3 židovské a 2 česko-

slovenské. Ze školní obce navštěvuje dalších 11 dětí 
školu měšťanskou. Na obecné škole ve Dřítni půso-

bí řídící učitel Ferdinand Havlín, definitivní učitelka 
Marie Pavlíčková a výpomocná učitelka Blahoslava 
Kamešová. Katolické náboženství vyučuje Ludmila 
Minaříková ze Zbudova.
Prvňáčkové se učí zvládat písmenka nekonečně vý-

hodnou praxí, kamínkem na tabulku, kdy je kdykoliv 
možné cokoliv nenávratně smazat. Oblíbenou hodi-
nou je jistě zpěv. – Na tom pražským mostě / rozma-

rýnka roste / žádnej jí tam nezalívá / ona neporoste; 
Strejček Nimra koupil šimla / za půl páta tolaru / při-
šel domů popad ženu / tancoval s ní maděru; Ská-

kal pes přes oves / přes zelenou louku / šel za ním 
myslivec / péro na klobouku; Pod našima okny teče 
vodička / napoj mně má milá mého koníčka.

V souvislosti s První republikou alespoň základní infor-
mace o vysokoškolské situaci. Celkem vysokých škol 
• 16, celkem studentů 29 395. Z toho tři německé:
• Německá univerzita v Praze – 4721 studentů.
• Německá vysoká škola technická v Praze – 1310 

studentů.
• Německá vysoká škola technická v Brně – 1030 

studentů.
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• Kromě bohosloveckých fakult na UK a na Ně-

mecké univerzitě ještě další teologické a boho-

slovecké vysoké školy v Olomouci, Praze a Bra-

tislavě – 611 studentů.

V rámci jižních Čech byla pořádána sbírka „Jižní Če-

chy armádě“ s cílem předat armádě letadlo. Sbírka 
vynesla obnos, za který bylo pořízeno šest letadel. 
Měla být slavnostně předána v rámci leteckého 
dne v neděli 25. 9. 1938 na českobudějovickém le-

tišti v Plané. Zpráva z dobového tisku: - V pondělí  
19. září 1938 převzal starosta Č. Budějovic posla-

nec doktor A. Neuman (pozn.: 1901-1977) ve vojen-

ské továrně v Praze šest pozorovacích letadel, která 
městská rada zakoupila z výnosu sbírky.
Letadla převezme zástupce ministerstva obrany  
25. září na letišti v Plané.
Těmto letadlům se začalo říkat „haléřová letka“. Dal-
ší informace z tisku:
- V den sv. Václava, 28. září o dvacátém výročí naší 
samostatnosti vzlétla letka… a shodila nad Budějo-

vicemi letáky s tímto provoláním: „Občané jižních 
Čech, letci vaší letky a celá armáda vám děkují  
za svá nová křídla, která pomohou bezpečně přikrý-

ti a obhájiti před nepřítelem území, které obýváte. 
Vaše obětavost a odhodlanost je nám další posilou 
a závazkem tím více hájiti a obhájiti celistvost re-

publiky.“ 
15. září se setkává britský premiér Chamberlain na 
Obersalzebergu s A. Hitlerem, který požadoval od-

stoupení čs. pohraničních území.
Doba vyjednávání mezi Německem a Českoslo-

venskem definitivně skončila. Pro protistátní čin-

nost čs. vláda 16. 9. rozpustila stranu SdP a vydala 
na K. Henleina a K. H. Franka zatykač. Oba utekli 
do Německa, kam je následovala i řada příslušní-
ků Freikorpsu. Záškodnické akce dobrovolnického 
„Sudetendeutsches Freikorpsu“ (až 40 000 mužů) 
pokračují přepady objektů a jednotek s možnostmi 
ústupu na výsostné německé území. Zpravodajci 
potvrzují přesun německých divizí k hranicím ČSR.
- 17. září sobota; v Sudetech pokračují ozbrojená 
střetnutí, náčelník Hlavního štábu armádní generál 
L. Krejčí žádá prezidenta o povolání dvou záložních 
ročníků do armády. Beneš požadavek odmítá, gene-

rál Krejčí podává demisi.  
- 18. září neděle; upouštíme „od síly ducha“ – je zří-
zeno „ministerstvo propagandy“ – pozdě!! Ministrem 
je Hugo Vavrečka. Premiér Hodža v rozhlasovém 
projevu bilancuje československou snahu o zacho-

vání míru.
- 19. září pondělí; vlády Francie a Anglie navrhují 
vládě ČSR řešit konflikt postoupením těch území, 
kde je přes 50 % německého obyvatelstva.
- 20. září úterý; vláda ČSR návrh odmítá, Němci 
nacházejí spojence také mezi slovenskými naciona-

listy. Beneš obdržel telegram vlády SSSR, že je při-
pravena Československu pomoci, pokud se tak za-

chová i Francie v souladu s uzavřenými smlouvami.
- 21. září středa; vyslanci Británie a Francie oznamu-

jí prezidentu Benešovi: Pokud Československo ne-

přijme požadavky na odstoupení území, dojde k vál-
ce, za kterou bude odpovědné Československo 

a Francie ani Velká Británie se k ní nepřipojí. Beneš 
považuje toto sdělení za ultimátum a za zradu. Situ-

aci na mimořádném zasedání projednává vláda. Ve-

dení armády – Krejčí a Syrový říká, že armáda bude 
jednat podle rozhodnutí vlády. Krejčí znovu žádá  
– a znovu neúspěšně o vyhlášení mobilizace. Na 
dotaz o možnosti vojenské pomoci odpovídá sovět-
ský vyslanec vyhýbavě.
Nakonec vláda na požadavek velmocí přistupuje. 
Odezvou veřejnosti je masová demonstrace poža-

dující svolání parlamentu a ustavení nové vlády sku-

tečné obrany státu. Hesla: Dejte nám zbraně – dali 
jsme si na ně! – Nevydáme republiku německému 
čalouníku! Republiku nedáme! – Ať žije naše armá-

da! – Ať mluví generál Syrový!
Generál v nepřipraveném vystoupení mimo jiné řekl: 
Miluji republiku tak jako vy. Válka by byla sebevraž-

dou. Nepovedu národ do záhuby.
Polsko pokračuje v soustřeďování vojska u čs. hra-

nic.
Skupina poslanců Národního shromáždění (L. Ra-

šín, Vl. Klíma, Ferd. Richter, J. Stránský, B. Stašek,
K. Gottwald, V. Kopecký, J. Šverma) ustavují Výbor 
na obranu republiky. V reakci na ultimátum velmo-

cí požadují rozhodnou obranu republiky proti agresi 
Německa a jeho páté kolony.
Na zasedání Valného shromáždění Společnosti ná-

rodů v Ženevě vystupuje sovětský ministr zahraničí 
M. Litvinov, aby podrobil nátlak na ČSR silné kritice.
- 22. září čtvrtek; generální stávka, Hodžova vláda 
podává demisi, nastolení úřednické vlády v čele 
s generálem Janem Syrovým. Henleinovci obsazu-

jí Varnsdorf a Šluknovský výběžek. Slova generála 
Syrového, který se ujal funkce proti své vůli, přinu-

cen okolnostmi – z projevu k národu: „…prožívám 
nejtěžší chvíli svého života, neboť plním svůj nej-
bolestnější úkol, nad kterým lehčí by bylo zemřít. 
Zůstali jsme sami. Měli jsme volbu mezi zoufalou 
a bezvýslednou obranou, která by znamenala ne-

jen obětování celého dospělého pokolení mužů,  
ale i žen a dětí – a mezi přijetím podmínek, které 
svou bezohledností nemají v dějinách obdobu…“
- 23. září pátek; Hitler již druhý den jedná v Bad 
Godesbergu s Chamberlainem a žádá také splnění 
územních požadavků Polska a Maďarska. Prohla-

šuje: „Beneš je válečný štváč a Češi jsou teroristé. 
Buď dá Beneš sudetským Němcům svobodu, nebo 
vyrazíme na pochod. Rok 1918, rok naší porážky 
se už nikdy nebude opakovat.“ Anglie vyhodnotila, 
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že v leteckých silách má Německo desetinásobnou 
převahu. Proti henleinovcům a jednotkám SA a SS 
nastoupily dva prapory pěchoty s podporou lehkých 
tanků a dobyly zpět území Šluknovského výběžku. 
Ve 23.15 hod. byla vyhlášena mobilizace pro muže 
od 20 do 40 let.
Prvním mobilizačním dnem stanovena neděle  
25. září; během týdne téměř dokončena. 
Celkový počet vojáků čs. armády dosáhl minimál-
ně na 1 250 000 mužů. Armáda měla k dispozi-
ci 350 tanků, 5000 dělostřeleckých hlavní – polní, 
horské, protiletadlové a těžké od 150 do 305 mm  
a 950 bojových letadel. A také 217 000 koní, 762 000 
pušek, 188 000 pistolí, 40 000 kulometů. 31 divizí  
a 1 brigáda bylo dislokováno do čtyř armádních cel-
ků. 1. armáda – velitelství v Kutné Hoře, 2. armá-

da – velitelství v Olomouci, 3. armáda – velitelství 
v Kremnici, 4. armáda – velitelství v Brně.  Hlavní 
štáb se stanovištěm v Račicích u Vyškova měl ještě 
k dispozici 9 záložních divizí.
Členění armády podle typů zbraní:
• Pěchota, včetně horských pluků, cyklistických 

praporů a pluků útočné vozby (tanky a obrněné 
vlaky) 

• Jezdectvo, postupným útlumem končilo v roce 
1939.

• Dělostřelectvo – polní, horské, těžké (od 150 do 
305 mm), protiletadlové.

• Ženijní vojsko; zřizování táborů, stavba komuni-
kací, překonání vodních toků a překážek.

• Letectvo – zpravodajské (výzvědné, pozorova-

cí); bojové (stíhací, bombardovací, bojové).
• Telegrafní vojsko – spojení velitelských štábů a 

bojových jednotek.

Poznámka: Na Dunaji také operovala hlídková 
loď „President Masaryk“, součást vodního praporu  
4. ženijního pluku, disponovala 4 děly ráže 66 mm. -  
24. září sobota; probíhá mobilizace s tím, že nástup-

ní plán byl transformován na plán válečný. Citace: 
Od vyhlášení mobilizace je nálada obyvatelstva na-

plněna odhodláním a odvahou v očekávání nejhorší-
ho, nikdo si nic nenalhává. Muži a chlapci odcházejí 
do války s kufříky v rukou a s úsměvem na rtech. Na 
jejich místa v obchodě a v průmyslu nastupují ženy. 
Mobilizace probíhá rychle a úspěšně. 
Hlavní štáb čs. armády se přesouvá do Račic a jejich 
okolí (okres Vyškov na Moravě). V Bruntále dochází 
před půlnocí k velké přestřelce mezi bojůvkami frei-
korpsu a čs. jednotkami.
Francie vyhlašuje částečnou mobilizaci. 
Německé velení v rámci cvičení (skryté mobilizace) 
dál posiluje stavy jednotek a přesouvá je
k jihozápadní hranici ČSR.
- 25. září neděle; britský velvyslanec předal čs. vlá-

dě text Hitlerova požadavku z Godesbergu. Vláda 

požadavek odmítla. Francie oznamuje, že v případě 
německého útoku přijde Československu na pomoc.
…pojď s námi holka zlatá mašírovat / ať taky něco 
užiješ / až budou večer z nebe hvězdy padat /tak 
mně z nich jednu přišiješ …, za vnější euforií je by-

tostné odhodlání a nekonečné přemítání, ne každý 
je umí zformulovat tak jako neúnavný Karel Čapek: 
…vyrovnáme se mužně s tím, co bude uznáno za 
nutné. Na naší straně jsou mravní pozice, husitská 
víra, Masarykův odkaz. Nevěřme ve zlo, i když sklí-
zí dočasné úspěchy. Masarykova víra to je víra ve 
spravedlnost a lásku boží. Dožijeme se toho, že se 
navěky zhroutí Babylon lži a násilí, světu nebude 
vládnout nerozum a zlá vůle.
- 26. září pondělí; Chamberlain vysílá do Berlína H. 
Wilsona ve funkci vyjednavače s Hitlerem. Beneš 
formuluje odpověď na dopis od F. D. Roosevelta, 
který byl adresován také Hitlerovi. Odpověď je ode-

slána do Washingtonu a souběžně do Londýna.
Britský emisar sir H. Wilson doručil Hitlerovi Cham-

berlainův dopis. Když tlumočník došel k místu „…
Československo shledalo godesbergské ultimátum 
nepřijatelným…“, führer vyskočil a vykřikl „další jed-

nání nemají smysl!“
Uplynuly tři hodny a Hitler si svoji zuřivost přináší do 
berlínského Paláce sportu – jeho vystoupení přená-

ší rozhlas v přímém přenosu:
 „…problém není Československo, ale více pan Be-

neš! ... Máme před sebou poslední problém, který 
musí být vyřešen a který vyřešen bude! To je náš 
poslední teritoriální požadavek, který mám v Ev-

ropě, ale je to požadavek, na němž trvám a který 
bude, když Bůh dá splněn. Ujistil jsem dnes pana 
Chamberlaina, že jakmile tento problém bude vyře-

šen, Německo nebude mít v Evropě žádný teritoriál-
ní problém! ...“ .
- 27. září úterý; souběžně s mobilizací je organizová-

na evakuace nejvýznamnějších součástí státu, např. 
technologie plzeňské Škodovky byla přestěhována 
do Dubnice nad Váhem, do Žiliny byl přemístěn zlatý 
poklad a korunovační klenoty.
Ve 13.00 hodin Hitler vydává rozkaz pro sedm útoč-

ných divizí k přesunu na výchozí pozice. Chamber-
lainův emisar slibuje Hitlerovi, že jeho šéf „přivede 
Beneše k rozumu“. Dnes víme, že Hitler svůj zájem 
o osud sudetských Němců pouze předstíral. Cílem 
diktátora je válka a tuto dryáčnickou lest anglický 
gentleman nedokázal prokouknout.
Ve 20.00 hodin Chamberlain v rozhlasovém projevu: 
„Je hrůzně neskutečné, že bychom teď měli kopat 
zákopy a zkoušet si plynové masky proto, že v jedné 
vzdálené zemi zuří hádka mezi lidmi, o kterých nic 
nevíme…“.
Následně Beneš předsedá zasedání vlády – „…celé 
Československo vyvíjí nadlidské úsilí při vytváření 
obranné fronty. Jestliže Hitler zaútočí, země se bude 
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bránit.“  Jednání končí ve 22.30 hod.
- 28. září středa; Československo se nachází na 
pokraji války. V ranních hodinách přichází francouz-

ský vyslanec k Hitlerovi s naléhavou žádostí, aby 
Německo válku nezačínalo – přece vše co žádáte, 
můžete dostat i bez války. Hned poté apeloval na 
„lidskost pana Hitlera“ britský vyslanec. Ze strany 
velmocí se dostává Hitlerovi ujištění, že dostane 
vše, o co si řekne. Britové a Francouzi slíbili, že po-

žadavky německé strany na bezmocném Českoslo-

vensku rozhodně vymohou. Hitler namítá, že Česko-

slovensko si válku přeje. Před polednem Hitler před 
diplomaty teatrálně sděluje, že po rozhovoru s Mu-

ssolinim Německo odkládá všeobecnou mobilizaci o 
24 hodin.
Vláda ČSR je odhodlána bránit zemi všemi dostup-

nými prostředky. Benešovi nezbývá než se obrátit na 
Sovětský svaz.
V pozdním odpoledni sděluje britský vyslanec v Pra-

ze Benešovi, že Chamberlain, Daladier a Mussolini 
přijali Hitlerovo pozvání na společné jednání 29. září 
v Mnichově a ujistil jej, že britský premiér „nepustí 
zájmy Československa ze zřetele.“  Čs. vláda ihned 
odesílá do Londýna požadavek, aby nebylo přijato 
žádné rozhodnutí bez konzultace s Prahou. S od-

povědí se na britské straně nikdo neobtěžoval.
- 29. září čtvrtek; v rámci zemských vojenských ve-

litelství zvládá mobilizaci administrativně 48 okres-

ních vojenských doplňovacích velitelství; Praha 
– 20, Brno – 12, Bratislava – 9, Košice – 7. Do čes-

kobudějovického OVDV patří okresy Č. Budějovice, 
Č. Krumlov, Kaplice, Prachatice, Týn n. Vlt. Mobili-
zační vyhláška se vztahuje i na poslance parlamen-

tu, na čs. - německých hranicích tak stojí v uniformě 
i 9 poslanců demokratických stran; poslanci SdP se 
rozkazu nepodřídili a uprchli. - Dělnický deník (KSČ) 
navrhuje, že na klid v Sudetech by mohl dohlížet 
desetitisícový mezinárodní policejní oddíl vedený 
Brity. - Část slovenských spisovatelů přichází s vý-

zvou, v níž prohlašují „Volme raději nebýti než býti 
otroky.“ - Před devátou hodinou odlétá Chamberlain 
z Londýna a Daladier z Paříže. Ve 12.45 hod. zahá-

jil A. Hitler mnichovská jednání s tím, že „existen-

ce Československa v jeho nynější podobě ohrožu-

je mír v Evropě.“ Jednání pokračovala druhou fází 
od 16.45 do 21.30 hod. Za čs. stranu jsou na místě 
přítomni velvyslanec Vojtěch Mastný (1874-1954) 
a pracovník Ministerstva zahraničí Hubert Masařík 
(1896-1982), ale bez možnosti účastnit se jednání. 
Text „Mnichovské dohody“ byl v konečné podobě 
hotov ve 23.00 hod. V další hodině jsou provedeny 
překlady textu a podpisy jazykových mutací. Poté 
jsou Mastný a Masařík povoláni, aby vyslechli ver-
dikt. Mastný: Do kdy se čeká odpověď a vyjádření 
vlády? Odpověděl pouze Daladierův sekretář Léger: 
Žádné vaše odpovědi se už neočekávají, signatáři 

považují text za přijatý. Zklamaný byl i Hitler – přál si 
válku, takže jej přijetí požadavků zaskočilo. Po ná-

vratu z Mnichova vztekle vykřikoval – Chamberlain 
mi zkazil vjezd do Prahy!
Prezident Beneš se o podepsání dohody dozvídá  
od svého tajemníka dvě hodiny po půlnoci. Z mni-

chovského diktátu vyplývá:
• Vyklizení pohraničí bude provedeno v době od 1. 

do 10. října. Nesmí dojít k ničení zařízení.
• Podmínky vyklizení určí mezinárodní výbor.
• Jsou definována 4 pásma záboru včetně termínů 

jejich obsazení německou armádou.
• Rozsah záboru v pátém pásmu bude stanoven 

referendem do 30. listopadu. (Ve skutečnosti tak 
učinil A. Hitler již 5. října podle statistiky sčítání 
obyvatel v roce 1910, jsou to místa, kde počet 
Němců přesáhnul 50 %). 

• Do šesti měsíců mají občané opční právo s cí-
lem usnadnit výměnu obyvatelstva.

• Čs. vláda do čtyř týdnů propustí z vojenských a po-

licejních sborů sudetské Němce kteří o to požádají 
a vězně odpykávající si trest za politické delikty.

Podpisy: A. Hitler (1889-1945) – vůdce Velkoně-

mecké říše. B. Mussolini (1883-1945) – vůdce ital-
ské vlády. N. Chamberlain (1869-1940) – premiér 
Spojeného království. É. Daladier (1884-1970) – 
předseda vlády Francie 
30. září pátek; dopoledne probíhá mimořádné zase-

dání vlády za účasti prezidenta, po osudovém rozho-

dování bez hlasování vláda po patnácti minutách text 
dohody přijímá. Generál Krejčí rozesílá rozkazy potvr-
zující vydání území a zprávu, že dnem 1. října 1938 
začíná obsazování sudetoněmeckého pohraničí wehr-
machtem. Mobilizace se dostala do fáze útlumu.
Dohoda plní novinové titulky. Na letišti v Londýně 
drží N. Chamberlain nad hlavou text „Mnichovské 
dohody“ a volá: Přivezl jsem mír!
Ne všichni souhlasí. Na protest rezignuje náčelník 
francouzské vojenské mise v ČSR generál Louis
Foucher a v Británii první lord admirality Duff Cooper 
se slovy „Anglie měla na vybranou – ztratit mír či 
ztratit čest. Ztratila čest, ale mír nezachránila.“ Na 
adresu britské vlády se vyjádřil také budoucí premi-
ér W. Churchill: „Volili mezi hanbou a válkou. Zvolili 
hanbu a budou mít válku.“
A ještě Jan Masaryk na adresu západních státníků: 
„Jestliže jste obětovali můj národ, abyste zachránili 
světový mír, budu první, kdo vám bude tleskat. Ale 
jestliže ne, pánové Bůh pomoz vašim duším!“
Podepsáním mnichovského diktátu došlo k postou-

pení příhraničních oblastí nacistickému Německu. 
Z dnešního „Jihočeského kraje“ to bylo území Da-

čic, Gmündu-Českých Velenic, Nové Bystřice, Vi-
torazska (okolí Č. Velenic), Kaplice, Č. Krumlova a 
Prachatic. Toto území bylo začleněno do říšské župy 
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Bayeru a do žup Oberdoran a Niederdoran.
   Z dalšího příhraničí to jsou města – Liberec, Děčín, 
Ústí nad Labem, Chomutov, Žatec, K. Vary, Cheb, 
Plzeň, Domažlice, Sušice, Volary, Jindřichův Hra-

dec, Znojmo, Opava,Krnov, Olomouc, Svitavy, Frý-

valdov, Dvůr Králové.
Úvaha: Ohnisko požáru 1. světové války dál dout-
nalo v podmínkách Versaillské smlouvy a s důsled-

ky hospodářské krize bylo zdrojem dalšího požáru. 
I v čs. parlamentu poslanci příslušných stran již od 
počátku dvacátých let ve svých projevech zmiňova-

li Velkoněmecko, Velkomaďarsko a připojení Slez-

ska k německé říši. V Německu byly živeny názory 
že – den odplaty a vykoupení přijde, splatíme vám 
všechno, co jste nám v době útisku učinili, německý 
národ bude znovu na vzestupu. To byla atmosféra, 
ve které začal sbírat politické body tenkrát neznámý 
Adolf Hitler. A následné poučení? Každé zlo je nutné 

identifikovat, pojmenovat a likvidovat v jeho počá-

teční fázi. A místo pomsty ukazovat velkorysost.
O praktickém dopadu událostí posledního týdne září 
na život vesničanů nás informují záznamy kroniká-

řů. Například ze Dřítně bylo mobilizováno 27 mužů 
z toho s povozy, tedy s koňmi 10. Poté co chlapi 
odešli „s kufříky na dráhu“, ženy a zbylí muži museli 
všechnu polní práci zastati. Návštěvnost ve školách 
se ve všech třídách citelně zhoršila, protože při polní 
práci museli pomáhat i děti. Rolníci František Vávra 
a Vojtěch Bronec zůstali bez potahů, a tak v podob-

ných případech si sousedé vypomáhali spojenými 
silami. 
To nejhorší mělo teprve přijít, protože svět – tedy lidé 
jsou nepoučitelní. Ano – již staří Římané…jmenovitě 
Publius Syrus, představitel římské kultury z 1. století 
před n. l.: Velká shovívavost vždy učí špatnosti. 

Za finanční podpory nadace ČEZ a obce Dříteň 
proběhla v sobotu 12. září hlavní akce Oranžového 
roku. Za netradičních podmínek se uskutečnil tra-

diční turnaj ve volejbalu. Ostatně tak jako všechny 
společenské akce současného dění. V prostorách 
dříteňské tělocvičny se sešlo 5 amatérských týmů 
složených z lidí, kteří si i přesto chtěli užít den se 
sportem a dobrou náladou, což jsou právě ty nejlep-

ší posilovače imunitního systému.

Utkání se účastnily týmy Dřítně, Lhenic, Žimutic, Ne-

tolic a Prachatic. Prachatice celý turnaj zaslouženě 

vyhrály - následované Netolicemi a Lhenicemi.
Hrálo se na dva sety do 25 bodů. V případě rovnos-

ti bodů o vítězi rozhodl zlatý míč. Tohoto momentu 
jsme byli svědky jednou a to, když o body do tabulky 
bojovaly týmy Lhenic a Žimutic.

I když se tentokrát turnaj neobešel bez zranění, 
všem zúčastněným děkujeme za příjemně strávený 
den s dobrou náladou a v duchu fair play.

PS

POD VYSOKOU SÍTÍ V „DOBĚ COVIDOVÉ“
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V pátek 21. 8. 2020 se to na dříteňském fotbalovém hřišti hemžilo zaměstnanci ČEZu a dodavatelských fi-

rem ve fotbalových úborech. Strávit popracovní odpoledne do Dřítně přijelo kolem 150 fotbalistů z Temelína 
i Dukovan. 
„Děkuji za tak skvělou účast, za náladu, kterou jste si přivezli a za sportovní přístup. Jsem moc rád,  
že se akce vydařila a že pohár našel své hrdé majitele. Díky všem, byli jste skvělí!“ řekl Zdeněk Čančura, 
hráč a hlavní organizátor neformálního turnaje DJE v malém fotbale.
Letní počasí, krásné prostředí za temelínskými věžemi, dobrá nálada a hlavně výborné jídlo a pití společně 
dohromady vytvořily pohodovou atmosféru pátečního fotbalového odpoledne. „Skvělá akce, díky pořadate-

lům za organizaci, díky klukům z týmu za pěknou hru a krásné 5. místo.

Poděkování i ostatním kolegům za pěkné odpoledne, užil jsem si to a doufám, že se zase na nějaké podobné akci potkáme,“ 

uvedl jeden z hráčů a zaměstnanec ČEZu Adam Novotný.

SLUNEČNÉ FOTBALOVÉ ODPOLEDNE VE DŘÍTNI
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Provozní doba sběrného dvora:
Čtvrtek  16:00 – 17:00
Neděle  16:00 – 17:00
Mimo první neděli v měsíci po svozu tříděného 
odpadu!

Provozní doba shromaždiště bioodpadu  
v období od 01. 04. 2020 do 30. 11. 2020
Středa   16:00 – 17:00
Pátek  16:00 – 17:00
Sobota  16:00 – 17:00

Žádáme občany, aby pytle na odpad byly využity celé a ne zaplněny jen do poloviny!

PROSINEC 4. 12 2020 všechny obce

Návštěvník: „Bylo to SUPER! Nadšení jsme byli my i naše 
děti. Moc se těšíme na další ročník! A klobouk dolů pro or-
ganizátory, vystupující i prodávající - bylo to asi náročné.“

Návštěvnice: „Ráda bych dala organizátorům vědět, že 
se nám na jarmarku moc líbilo! Všechno do puntíku bylo 
skvělé, tak ani nemám tip na zlepšení. Budeme se těšit 
zase za rok. A určitě zůstaneme  do konce. Velké díky 
všem dobrovolníkům!“

Návštěvnice: „Palec nahoru za zařazení Divadla Con-

tinuo, které považuji za naprosto prestižní soubor, jejich 
tvorba je neskutečná.“

Prodávající: „Pro nás to bylo velice příjemné  
odpoledne. Poznali jsme v Malešicích tolik milých a nad-

šených lidí, jako dlouho ne. Jak pořadatele, tak prodejce. 
Pravda, tržba nebyla nijak závratná, ale atmosféra celého 
odpoledne stála za to. Moc se nám líbila výzdoba návsi  
a nápad s kredencem je geniální! Rádi se k Vám vrátíme.“

Návštěvník: „Jsem moc rád, že jsem mohl slyšet něco  
co neznám, kapela Květy pro mě byla velký objev.“

Návštěvnice: „Moc děkujeme za celý jarmark. Jsme rádi, 
že se v okolí pořádají i akce nabízející jiné kulturní vyžití. 
Celková atmosféra byla báječná, krásně vyzdobená ná-

ves, kde si člověk připadal jako v pokojíčku. Děti byly nad-

šené z akrobacie, prakostřelby i možnosti si podojit kozu  
a modelovat. My dospělí zase z kvalitní nabídky produktů 
a Hulváta. Takže děkujeme!“

Nikol Burianová

OHLASY OD NÁVŠTĚVNÍKŮ, PRODÁVAJÍCÍCH 
ČI VYSTUPUJICÍCH Z MALEŠICKÉHO JARMARKU!


